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Beste inwoners van Weert, geachte voorzitter, raadsleden, collegeleden en uiteraard onze medewerkers 

Financieel staat de gemeente er nu goed voor door met name een miljoenen hogere uitkering van het rijk. Dit 

staat in schril contrast tot de financiële situatie bij veel van onze inwoners. Door de hoge inflatie en de hoge 

energieprijzen is de financiële situatie voor veel van onze inwoners zorgelijk. Daarom zullen we bij deze 

begrotingsbehandeling extra kritisch zijn op voorstellen die de lasten van onze inwoners en ondernemers 

verhogen. 

De vraag is of de ontwerpbegroting voor de jaren na 2023 niet te optimistisch is door de grote onzekerheid over 
de toekomstige uitkeringen van het gemeentefonds. Zo is het nu al bekend dat we deze begroting begin 2023 al 
moeten herzien, vanwege de kostenstijgingen.  
 
Volgens ons is de ontwerpbegroting nog meer dan in voorgaande jaren een eenzijdige presentatie van de 
ambities van het college (“wij als college gaan dit doen, wij als college gaan dat doen”) in plaats van de ambities 
van de raad en college gezamenlijk als gemeentebestuur. Uiteindelijk is het de raad die het budget ter beschikking 
stelt voor de ambities die wij als gemeentebestuur hebben en het college geeft daar uitvoering aan.  
 
Opvallend en storend is het gebrek aan concrete informatie. Algemene abstracte omschrijvingen zijn moeilijk 
voor de raad om te beoordelen of op te sturen. Het doel lijkt om zoveel mogelijk vrijheid te behouden voor het 
college. De antwoorden op verzoeken om meer concrete informatie leveren vaak veel tekst op maar geen 
antwoord op de vraag. Sturen op effecten wordt zo wel erg moeilijk. Ben concreet, beantwoord de vragen en 
neem de raad zoveel mogelijk mee. 
 
Aan de slag 

Wij willen een gemeente die er is voor onze inwoners. Het CDA wil een lokale overheid zijn die de wensen en 

noden van Weertenaren en ondernemers vooropstelt.  

Een lokale overheid die er is voor onze bewoners, dienstbaar en bereikbaar. De gemeente moet een meerwaarde 

vormen voor onze samenleving en in samenspraak met onze inwoners en ondernemers, de randvoorwaarden 

creëren en aanjagen. Dit zou vanzelfsprekend moeten zijn, althans zo zullen onze inwoners dat zien. In het 

begrotingsvoorstel van het college staan echter veel voorstellen om te inventariseren, te onderzoeken en beleid 

te maken. Onze oproep is: ga niet verzanden in plannen en beleid maken, maar ga doen! 

De raad heeft het college met een unaniem aangenomen motie opgedragen om de Maaslandlaan 

verkeersveiliger te maken. Dit is ook een voorbeeld van een van de zaken die met voorrang opgepakt moet 

worden, omdat dit de inwoners bezighoudt en ook direct bijdraagt aan de veiligheid en aan beter wonen in 

Weert. We roepen bij deze het college nogmaals op om dit met voorrang op te pakken.  

Ga verder aan de slag met het groenonderhoud, breng dit op peil, en ga aan de slag met het opknappen van 

fietspaden. Zo zijn er nog wel meer voorbeelden te noemen. Ga doen! Pak dingen op! 

Ruim 1,5 miljoen extra personeel  

Om de taken uit te voeren en de plannen te realiseren is personeel nodig en ook goed personeel. Dat begrijpen 
we als geen ander. Ook de overdracht van kennis bij het verlaten van de dienst ondersteunen wij en hebben wij 
ook extra geld voor over. Daarmee voorkomen we dat we als gemeente het wiel weer opnieuw moeten 
uitvinden. Daarbij is de krappe arbeidsmarkt ook een uitdaging. Hoe krijg je de juiste mensen binnen en hoe kun 
je talentvolle medewerkers aan je blijven binden. Dat zal de komende periode een uitdaging blijven. 
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Echter, bij een aantal personele uitbreidingen hebben we onze vraagtekens en is de uitleg in de begroting voor 
ons te summier. Daarom zullen we bij de voorstellen voor personeelsuitbreidingen vragen om nadere uitleg en 
willen we dat het college duidelijk maakt waarom uitbreiding of de extra taak noodzakelijk is. Ook hier stoort het 
ons dat we geen antwoorden krijgen op vragen over de formatie en de taken. 
Als u ons zou vragen om extra personeel voor handhaving zouden we dat wel kunnen ondersteunen. Met regels 
alleen zijn de dingen nog niet geregeld, we moeten ook handhaven. 
 
De raad in contact met onze inwoners 

Wij willen dat de raad meer en beter met de burgers gaat communiceren. Wij willen daarom dat de griffie de 

financiële middelen krijgt om de communicatie met onze inwoners op te pakken. 

Bemoeienis met verenigingen. 

De pogingen van het college om de verenigingen te reorganiseren, te laten samenwerken en te sturen op 
schaalvergroting is niet in lijn met ons gedachtengoed. Veranderingen zijn prima maar laat die vooral van onderop 
komen en de gemeente faciliteren. Draagvlak bij de verenigingen is essentieel om een verandering een 
verbeteringen te laten worden.  
Ons nog rijke verenigingsleven is het sociale weefsel van de Weerter samenleving. Koester en ondersteun dit, 
maar neem niet het stuur over.  
 
Laten we de markt alles regelen of pakt de gemeente regie? 

Het ontwikkelen van met name woningbouw kan niet zonder initiatieven vanuit de markt. En voor alle 
duidelijkheid de gemeente bouwt geen huizen. De vraag is of we alles moeten overlaten aan de markt? Neen, 
volgens het CDA Weert, zeker niet. Wij pleiten daarom ook om daar waar mogelijk meer regie te nemen als 
gemeente en grondposities in te nemen. 
Dit zijn vaak omvangrijke projecten, maar we moeten die kansen wel pakken.  
 
Wat wil het CDA aanpassen in de ontwerpbegroting 

We willen de lasten voor onze inwoners zo laag mogelijk houden in deze moeilijke tijden. Daarom willen wij de 
OZB niet verhogen en ook niet indexeren. Ook willen wij de toeristenbelasting niet verhogen.  
 
Mensen hebben vaak moeilijk met het vragen het vragen van hulp. Deze drempel willen wij verlagen. Momenteel 
moeten zij bij elke hulpverlenende instantie hun hele financiële hebben en houden uit de doeken doen terwijl de 
gemeente vaak al over die informatie beschikt. Door de toets zoveel mogelijk door de gemeente uit te laten 
voeren willen we de drempel verlagen.  
 
Verenigingen vormen het cement van onze samenleving. Daar waar mensen elkaar kennen hebben ze oog voor 
elkaar, weet men wat er speelt en helpen mensen elkaar. Zeker in deze tijden is dat extra nodig. Verenigingen 
vervullen hier een cruciale rol. Om de verenigingen hierin extra te ondersteunen willen we meer geld uitgeven 
voor verenigingen.   
 
Om de kloof tussen de politiek en de inwoners te verkleinen willen we de griffie financiële middelen toekennen 
om de communicatie van de raad met de burgers te verbeteren. Momenteel ontbreken de middelen hiervoor.  
 
We willen meer investeren in groenonderhoud. Er zijn ruim 4500 meldingen en er wordt met de wijk- en 
dorpsraden regelmatig een schouw gedaan. Er is dus heel veel bekend. Pak dit op en ga hiermee aan de slag. 
 
Ik ga afronden 

Ik wil iedereen danken die een bijdrage heeft geleverd aan de totstandkoming van deze ontwerpbegroting en kijk 

uit naar het debat.  


